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Vrútočan 7 – 8/2011 obnova mesta

   Už niekoľko mesiacov obyvatelia i návštevníci Vrútok kráčajú za svojimi každodennými povinnosťami a prekračujú 
rozkopané chodníky, celé ulice. Hlavne obyvatelia panelákov dennodenne riešia situácie, ako sa svojím autom dostať  
k domu a ešte aj správne zaparkovať. Rodiny s deťmi trpezlivo skúšajú prejsť s detským kočiarom cez rozrytú zeminu 
a potom v snahe zvládnuť deň čo najlepšie – prehliadajú zašpinené či zablatené topánky. Situácia sa mierne zdra-
matizuje, keď prší. Pýtate sa, čo sa to vlastne s Vrútkami deje a kedy sa to všetko  skončí? 

 VRÚTKY ROZKOPANÉ KRÍŽOM-KRÁŽOM

Odpoveďou pre nás všet-
kých je projekt, ktorý realizuje spoločnosť Martinská teplárenská. Investorom je MT, a. s., 
ktorá po podrobnom zameraní stavebných objektov a obhliadky územia vytýčila trasu ho-
rúcovodu od Martina-Priekopy na Medňaského ulici až do Vrútok. V čase realizácie jednotlivých výkopových prác 
stavebná firma osadila aj ochranné oplotenie. V miestach prechodu cez chodník boli zhotovené pešie drevené lávky  
s okopovými lištami pre nevidiacich. Prechody pre motorové vozidlá zabezpečili prenosnými oceľovými mostnými kon-
štrukciami so zábradlím. Jednotlivé výkopy sú označené výstražnou fóliou. Ďalším nezanedbateľným faktom zostáva, 
že všetka vykopaná zemina  sa odváža na skládku a po uložení všetkých potrubí do pieskového lôžka a dokončení 
pieskového obsypu bude pôvodný terén výkopu opäť zasypaný zeminou so zhutnením a následne ukončený asfalto-
vou štruktúrou. Po ukončení prác veríme,  že investor všetky dotknuté pozemky v zmysle právoplatného stavebného 
povolenia dá do pôvodného stavu. Pri realizácii tepelných rozvodov dochádza k styku  
s podzemnými inžinierskymi sieťami, čo častokrát preverí situáciu až v konkrétnom te-
réne. Obyvatelia pri výkopových prácach majú možnosť vidieť veľké rúry. Ide o oceľové 
potrubie izolované polyuretánovou penou. Toto potrubie sa ukladá do pieskového lôžka 
vo výkope s minimálnym krytím. Čierne rúry budú chránené dvojnásobným základným 
náterom, konštrukcie až dvojnásobným vonkajším syntetickým náterom. Ide o typ bez-

kanálového tepelného vedenia, ktorý ma až 30 
ročnú životnosť. Po uložení sa uskutoční pieskový 
obsyp až do požadovanej úrovne, výkop sa zasy-
pe makadamom alebo štrkom. Ten sa zhutní po 
vrstvách, potrebná časť sa dobetónuje a zaasfal-
  V súčasnom období Mestský úrad Vrútky v spo-
lupráci s firmou Byvaterm, s. r. o., ktorej je 100%- 
ným vlastníkom realizuje jednotlivé kroky, aby aj 
niektoré dôležité mestské budovy boli napojené 
na centrálny zdroj tepla z MT, a. s.. Ide predovšetkým o objekt Kina 1. máj,  
v ktorom súčasná plynová kotolňa (z roku 1997) je na hranici životnosti a  

v zlom technickom stave. Preto mesto oslovilo investora MT, a. s.,  o pripojenie aj tohto objektu a žiadalo o vybudova-
nie prívodu a výmenníkovej stanice. 
  V poradí druhou budovou je Mestská knižnica Hany Zelinovej, ktorá sa v súčasnosti vykuruje akumulačnými pecami. 
Ide o finančne náročné vykurovanie, ktoré mesto stojí nemalé finančné prostriedky. Takisto pôjde o napojenie prívodu 
a výmenníkovej stanice. Mesto Vrútky zabezpečí v tomto objekte len vybudovanie vnútorných rozvodov vykurovacieho 
systému, čo bolo aj predmetom rokovania MsZ. 
Tretím objektom je kultúrna sála Kriváň (bývalá synagóga). Pôvodná výmenníková stanica je umiestnená  
v odpredanej časti budovy firme Atyp Royal, a. s.. Vlastník tohto objektu však neplánuje napojenie z centrálneho zdroja 
(pretože má vlastnú plynovú kotolňu), a tak nesúhlasí s umiestnením výmenníkovej stanice v pôvodných priestoroch  
v jeho objekte, preto mesto Vrútky musí zabezpečiť plynulé napojenie na centrálny zdroj tepla z MT, a. s., priamo 
umiestnením výmenníkovej stanice do objektu synagógy, ktorej je vlastníkom.
  Ďalším objektom, ktorý žiadame napojiť, je bytový dom – bývalá meštianka na pešej zóne. Objekt sa v súčasnosti 
vykuruje podľa pôvodného projektu a vyhotovenia firmou Stavoindustria L. Mikuláš elektrickými konvektormi. Prípra-
va teplej úžitkovej vody je riešená ohrevom elektrickými bojlermi. Samotní obyvatelia tejto bytovky sa však právom 
domáhajú, aby elektrické kúrenie bolo zmenené na centrálny zdroj s cieľom znížiť náklady na vykurovanie. V súčas-
nosti mesto rokuje so Štátnym fondom rozvoja bývania a bývalým ministerstvom výstavby a regionálneho rozvoja SR,  
s ktorým sú uzatvorené doterajšie zmluvy, kde mesto je zmluvne zaviazané, že akýkoľvek zásah do budovy a využitia 
musí byť s uvedenými inštitúciami schválený. V prípade, že to bude úspešné, zo strany mesta treba doriešiť prefinan-
covanie vnútorných rozvodov s premietnutím do nájmu. 28. 6. 2011 bola MT, a. s., požiadaná o pripojenie aj objektu 
MŠ na Ul. sv Cyrila a Metoda. Zo strany MsÚ boli poskytnuté podkladové materiály pre  technický výpočet parametrov 
a ekonomické hodnotenie nových odberov.                                                                                            - red - Foto: RŽ
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samospráva

O ČOM ROKOVAL POSLANECKÝ ZBOR  NA JÚNOVOM ZASADNUTÍ MsZ
   V utorok 21. júna sa konalo riadne rokovanie vrútockého 
mestského zastupiteľstva. V úvodnom slove, po privítaní, pri-
mátor mesta reagoval na nedôstojné mediálne zverejnenie  
v regionálnom týždenníku MY Turčianske noviny a v časopise 
Plus 7dní, v ktorých Vrútky dostali negatívny prívlastok. Články 
hanobili mesto Vrútky a aj občanov, pretože Vrútky majú svo-
ju historickú a spoločenskú kvalitu a kultúrne tradície. Bližšie 
sa k téme vyjadril v bode, kde informoval o výsledkoch voleb-
ného programu. Negatívne podnety v časopisoch boli hlavne  
na vzhľad železničnej stanice. Pritom mesto nie je vlastníkom 
budovy, všetky právomoci spadajú pod ŽSR SR. V tejto sú-
vislosti primátor poinformoval o prebiehajúcich rokovaniach  
so ŽSR. Rokovania sa týkajú kompletnej rekonštrukcie 1. ná-
stupiska vrútockej železničnej stanice. Na podnet primátora 
prebehlo niekoľko rokovaní s predstaviteľmi ŽSR SR a primá-
tor dostal prísľub od generálneho riaditeľa ŽSR, že do konca 
roka by sa rekonštrukcia 1. nástupiska mala začať. Súčasne aj 
poslanecký zbor túto inciatívu podporil. Všetci sa zhodli na tom, 
že články sú neobjektívne a znevažujú funkcionárov, poslanec-
ký zbor, občanov Vrútok. * V zmysle zákona č. 253/1994 Z. z. 
o právnom postavení platových pomerov starostov a primáto-
rov miest bolo potrebné, aby sa do 30. júna 2011 uskutočnilo 
schválenie platu primátora (v súlade s týmto zákonom) MsZ.  
V zmysle uvedeného zákona bol schválený plat, pričom  
v zmysle uvedeného zákona v ďalšom období nebudú primá-
torovi mesta vyplácané žiadne ročné odmeny. Uvedený návrh 
poslanci schválili. * Ďalším bodom bola kontrola plnenia uzne-
sení MsZ. Prednosta MsÚ Ing. Ján Mlynár podrobnejšie vy-
svetlil plnenie niektorých uznesení. Ďalšie uznesenia sa plnia 
priebežne a konštatoval, že k dnešnému dňu nemáme žiadne 
nesplnené uznesenia. * Tretím nemenej dôležitým bodom bolo 
predloženie a schválenie správy záverečného účtu mesta. Ing. 
Mlynár k tomu konštatoval, že predchádzajúci rok možno po-
važovať za celkom úspešný a z hľadiska financií dopadol veľmi 
dobre. Bolo realizovaných sedem zmien v rozpočte, pretože 
situácia v podielových daniach nebola najpriaznivejšia. V roz-
počte mesta nastalo niekoľko presunov, aby bol zabezpečený 
plynulý chod mesta. Mesto navrhlo, aby prebytok vo výške 149 
170,05 € bol použitý na tvorbu rezervného fondu. Ten slúži pre-
dovšetkým na časť spolufinancovania projektov z EÚ, pretože 
pri týchto projektoch je povinný 5%-ný podiel spolufinancova-
nia mestom. Ďalej slúži aj na nečakané mimoriadne výdavky.  
V súčasnosti sa z rezervného fondu uskutoční vyplatenie domu 
p. Zuzaniaka.  Súčasťou záverečného účtu mesta bol aj vy-
konaný audit, ktorý konštatoval, že hospodárenie mesta je  
v súlade so zákonom. Bez výhrad sa  v písomnom stanovisku 
k záverečnému účtu mesta vyjadril aj hlavný kontrolór mesta  
* Inventarizácia mesta prebehla na základe príkazného listu 
primátora v decembri 2010. Majetok celkovo vzrástol (vrátane 
právnych subjektov dvoch škôl) na hodnotu 13 494 834,14 €. 
Stav majetku Mesta Vrútky bez majetku právnych subjektov 
škôl a školských zariadení predstavuje sumu 11 485 160,62 €. 
Takto evidovaný majetok Mesta Vrútky vzrástol o 1 535 662,10 
€.  V porovnaní s rokmi 2005 až 2010 sa zaznamenáva najvyš-
ší nárast majetku Mesta Vrútky. Tento pozitívny jav je spôsobe-
ný tým, že sa zaradili do majetku veľké investičné  akcie, ako 
je skolaudovaný bytový dom „meštianky“ na Ul. 1. čs. brigády,  
zrekonštruovaná pešia zóna.  * Vyhodnotenie zimnej údržby 
2010 -2011. Správu predkladal odbor životného prostredia. 
* Výročná správa Mesta Vrútky za rok 2010
Výročná správa mesta sa každoročne vypracováva v zmysle 
zákona. Výročnú správu predkladal prednosta MsÚ Ing. Mly-
nár, ktorý skonštatoval, že materiál obsahuje aj informácie  
o plnení volebného programu primátora a poslancov MsZ za 
rok 2010. Súčasne sú tam zhrnuté všetky činnosti na jed-
notlivých útvaroch a odboroch MsÚ. Sú tam informácie o fi-
nančných záležitostiach mesta a majetku mesta. V závere 
správy je zhrnuté, že rok 2010 mal síce svoje problémy, ale 

aj pozitíva. Medzi problémy, z finančného hľadiska sa javí 
deficit na účte daní a poplatkov za komunálny odpad. Ten-
to účet v roku 2010 musel byť dotovaný cca 20 tisíc €. Daný 
stav je dlhodobo neudržateľný. Ďalej sa v správe uvádza, že 
mesto venuje zvýšenú pozornosť vymáhaniu pohľadávok.  
V roku 2010 mali pohľadávky klesajúcu tendenciu oproti pred-
chádzajúcim rokom o 22 943,67 €. Je snaha tento trend dodr-
žať aj v roku 2011. Prispeli k tomu aj organizačné zmeny na od-
bore životného prostredia a na finančnom odbore. * V správe 
predsedníčky mandátovej komisie p. Holkovej bola predložená 
informácia o odovzdaní majetkových a daňových priznaní pri-
mátora a poslancov v zmysle zákona č. 375/2004 Z. z.  * Pri-
mátor mesta Ing. Miroslav Mazúr všetkých v dôvodovej správe 
oboznámil s výsledkami plnenia volebného programu primáto-
ra a poslancov za rok 2010. Ďalej poinformoval o prebiehajú-
cich rokovaniach so ŽSR (v zmysle udeleného mandátu z pred-
chádzajúceho MsZ) a majetkovo-právneho vysporiadania MŠ 
na Ul. sv. Cyrila a Metoda. * V ďalšom bode poslanecký zbor 
schválil zahraničnú služobnú cestu primátora mesta v dňoch 
13. až 18. júla, ktorú organizuje ZMOS, regionálne vzdeláva-
cie centrum v Martine. Služobná cesta bude do Francúzska. 
* V bode rôzne bolo prerokované:   - rozpočtové opatrenie č. 
1/2011, - primátor mesta informoval o organizačných zmenách 
vykonaných v MsÚ platných k 1. 4. a k 1. 6. 2011. - Prednosta 
MsÚ Ing. Ján Mlynár s riaditeľom spoločnosti Byvaterm, s. r. o. 
p. Ing. Petrom Krkoškom informovali o postupe a kontrolných 
dňoch týkajúcich sa prebiehajúceho napojenia Vrútok na CZT. 
- V nasledujúcich bodoch poslancami MsZ nebolo schválené 
prehradeniu pozemku p. č. KN C 2011 na Ulici Dielenská Kruž-
ná. -  Vedúci odboru kultúry predložil návrh na zmenu ceny 
publikácie 100 rokov športu z pôvodných 15 eur na 7,50 eur.  
V dôsledku, že doposiaľ publikácia bola nepredajná. Poslanci 
schválili návrh zníženia ceny, aby cena bola prístupná obča-
nom. - Bol pozastavený odpredaj spoluvlastníckeho podielu vo 
veľkosti 1/4-ny pozemku p. r. KN C 3476/1 s výmerou 14 195 
metrov štvorcových do predloženia znaleckého posudku, kto-
rým sa určí nová odpredajná cena. - Bol schválený predložený 
materiál ohľadom nového betónového oplotenia MŠ na Ul. sv. 
Cyrila a Metoda.  -  Ďalej poslanci schválili predložený návrh 
plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na II. polrok 2011. 
* O 15. hodine bol daný priestor pre občanov prítomných na 
MsZ. Vystúpila: p. Verešová, ktorá svoje pripomienky predlo-
žila v písomnej forme. Ďalším pýtajúcim sa občanom bol p. 
Ruman, neskôr vystúpila p. Králiková z Nábrežnej ulice, p. Raj-
čanová, p. Pančuha. Časť pripomienok bola zodpovedaná úst-
ne. K pripomienkam, ktoré nebolo možné zodpovedať okamži-
te bude zaslané písomné stanovisko. Vystúpila aj poslankyňa 
B. Blahušiaková, ktorá v krátkosti poinformovala o príprave 
Dní mesta vo Vrútkach v dňoch 21. až 26. 9. 2011. Na zá-
ver rokovania primátor Ing. Miroslav Mazúr poďakoval poslan-
com a občanom za účasť na júnovom zasadnutí mestského  
zastupiteľstva.                                                                          - red -
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  „Rómska problematika sa 
v súčasnosti nachádza v 
popredí spoločenského a 
politického diania na Slo-
vensku, ale i v celoeuróp-
skom meradle. 
Pýtame sa teda, ako sú  
na tom rómske komunity 
na Slovensku. Podľa ziste-
ní z výskumu Sociografic-

kého mapovania rómskych komunít žije na Slovensku pri-
bližne 320 tisíc Rómov. (výskum rokov 2003-2004). Odhady 
odborníkov hovoria, že počet Rómov na Slovensku je omno-
ho vyšší, pričom neochota Rómov prihlásiť sa k svojej ná-
rodnosti je pripisovaná strachu z perzekúcie a spoločenskej 
segregácie zo strany majority. Od roku 1991 sa v SR mohli 
Rómovia prvýkrát slobodne prihlásiť k svojej národnosti.  
A vláda SR im garantovala všestranný kultúrny a etnický roz-
voj. Rómsky jazyk sa výslovne uvádza medzi regionálnymi  
a menšinovými jazykmi.
 Bolo konštatované, že z uvedeného počtu viac ako polovica 
tejto populácie žije v rozptyle medzi majoritnou populáciou. 
Zvyšná časť žije na uliciach či vo štvrtiach miest, v osídle-
niach na okraji obce/mesta alebo v osídleniach, ktoré sú  
od obce/mesta vzdialené alebo oddelené bariérou. 
Rómske komunity na Slovensku možno v súčasnosti zara-
diť medzi najchudobnejšie skupiny populácie. Tieto rómske 
komunity sa vyznačujú vysokou mierou nezamestnanosti, 
sociálnou závislosťou a spoliehaním sa na pomoc zvonka, 
apatiou, pasivitou, agresivitou a v neposlednom rade aj zní-
ženou starostlivosťou samotných Rómov o vlastné zdravie 
a hlavne zdravie svojich detí či nedostatočnou úrovňou ich 
hygieny. K tomu sa pridáva častý alkoholizmus či katastro-
fálne bývanie.
Tradičná rómska rodina je viacgeneračná. Úlohou muža je 
zabezpečiť prostriedky na živobytie. Ak však nemá stále za-
mestnanie, povinnosť v týchto rodinách prechádza na ženu. 
Pri narodení detí boli  preferovaní synovia a je pravidlom, že 
14 až 15-ročné dievčatá sú pomaly pripravované vstupovať 
do partnerského zväzku a prvé dieťa mať v 16 - 17. rokoch. 
Situácia sa však líši od komunity ku komunite.
Spomenuli sme, že veľkým problémom je vysoká nezamest-
nanosť. Väčšinou po skončení základnej školy putujú priamo 
na úrad práce. Hlavným dôvodom nezamestnanosti Rómov 
je predovšetkým nízka vzdelanostná úroveň, nízka kvalifiko-
vanosť, nízka pracovná morálka, ale aj nedostatok pracov-
ných príležitostí v jednotlivých regiónoch. 
Od nezamestnanosti je často len krôčik k nelegálnej činnosti. 
Príjem z takejto činnosti sa v niektorých komunitách stáva 
prirodzenou normou. S týmto faktorom je úzko spojená aj 
úžera v rómskych komunitách. Aby unikli pred všetkým, jedi-
ným riešením pre nich zostáva už len neustála migrácia či už 
v rámci Slovenska, alebo aj do zahraničia. 
Celkový spôsob života Rómov sa pre mnohé mestá a obce 
stáva „nočnou morou“. Vzťah majority voči rómskej menšine 
je dlhodobo zlý. Spôsob života Rómov je u majority častokrát 
neospravedlniteľný. Obyvatelia miest a obcí, ktorí prežívajú 
tento problém, neustále píšu kompetentným predstaviteľom  
sťažnosti a petície.“ (Informácie: Středoevropské politické 
studie č. 2 - 3/2005 a webstránka alianciazien.sk) 
   Úplne  identický problém rieši aj mesto Vrútky. Celkový 
počet Rómov na území Vrútok je 212, z toho na Kafendo-
vej ulici (ktorá  sa nachádza v štvrti, kde majú svoje obyd-
lia) ich býva 150.  V dňoch od 13. mája do 6. júna 2011 sa 
v SR uskutočnilo sčítanie obyvateľov, domov a bytov. Sú 
teda k dispozícii najčerstvejšie a najaktuálnejšie informácie. 

Podľa  posledného písomného sčítania majú Vrútky „len 30 
Rómov“!  V tesnej blízkosti Kafendovej ulice sa nachádza 
okrem iného aj areál materskej školy na Ul. sv Cyrila a Meto-
da a tiež bytový dom seniorov.  Priblížme si správanie týchto 
ľudí. Podľa skutočných každodenných zážitkov riaditeľky MŠ 
a detí sem jednoznačne patrí preliezanie plota a nedovolený 
vstup do areálu škôlky, fyzické a morálne ohrozovanie detí 
(hádzanie kameňov, pokrikovanie urážlivých slov), kráde-
že majetku škôlky, rozhadzovanie odpadkov, zanechávanie 
výkalov. Vyskytol sa útok rómskeho občana na príslušníka 
vrútockej mestskej polície. Zo strany seniorov bývajúcich  
v tejto lokalite ide o sťažnosti na rušenie nielen nočného po-
koja, ničenie verejného osvetlenia a oplotenia, odhadzovanie 
odpadkov. Pred dvomi rokmi bolo z tejto lokality na náklady 
mesta vyvezených 12 nákladných áut a 36 veľkokapacitných 
kontajnerov s odpadom. Cieľom bolo zabrániť vzniku a šíre-
niu infekčných ochorení. Od týchto problémov už nie je ďa-
leko k „vrútockým petíciám občanov“ adresovaným primáto-
rovi mesta Ing. Miroslavovi Mazúrovi. Ako primátor sa musí  
k tejto situácii postaviť zodpovedne, preto úzko  spolupracuje 
už druhé volebné obdobie  s kompetentnými na Úrade vlády 
SR.  Rómskej problematike vo Vrútkach sa venuje maximál-
ne. Niekoľkokrát s poslancami riešil situáciu priamo v Brati-
slave. Pred dvomi rokmi primátor určil koordinátora pre róm-
sku komunitu vo Vrútkach pána Viktora Ráca. Ten pomohol 
riešiť zložitú situáciu umiestnením unimobuniek. Devastácia 
lokality, neustále sťažnosti a nelegálne prisťahovalectvo  
z východu Slovenska  sa stupňuje. V súčasnom obdo-
bí mesto Vrútky nevlastní vhodný pozemok, ktorý by slúžil  
na výstavbu nových obytných priestorov pre rómske rodiny. 
Občania Vrútok takisto nesúhlasia a alternatívou presťaho-
vať rómske rodiny do obytných zón v meste. Preto pri vyme-
novaní všetkých problémov – aktuálnym riešením zostáva 
výstavba pevného oplotenia objektu materskej školy na Ul. 
sv. Cyrila a Metoda a následne aj pevného – betónového 
oplotenia obytnej časti pre seniorov v DOS-ke.
O dianí vo vrútockých rómskych komunitách chcel vedieť 
podrobnosti aj pracovník regionálnej kancelárie splnomoc-
nenca pre rómske komunity so sídlom v Banskej Bystrici 
Mgr. Ivan Tököli a neskôr aj p. Mária Brišková ako regionál-
na zástupkyňa Slovenského národného strediska pre ľud-
ské práva  regionálneho pracoviska v Dolnom Kubíne. Ich 
záujem bol v mnohom podnietený aj vysokou medializáciou 
„vrútockých rómskych problémov“ v masmédiách. Preto pri 
osobných návštevách sa zaujímali o postup Vrútok pri rieše-
ní vzniknutej nepriaznivej situácie. 
   Na júnovom spoločnom stretnutí primátor Vrútok, prednosta 
MsÚ i poslanci in-
formovali o doteraj-
šom postupe. Na 
júnovom zasadnutí 
MsZ poslanci prijali 
uznesenie, ktorým 
potvrdili postavenie 
oplotenia do výšky 

až 240 cm. Vedenie 
mesta verí, že aj týmto 
krokom pomôže ob-
čanom Vrútok zvládať 
každodenné životné 
situácie prežívajúce  
s členmi rómskej po-
pulácie.                 - red -

AKO ĎALEJ S RÓMSKOU KOMUNITOU VO VRÚTKACH...
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 aktuality a obnova mesta

  PROJEKT OBNOVY 
VEREJNÉHO OSVETLENIA

VRÚTOK JE VO FINÁLE

Hľadám svojich spolužiakov, ktorí v 40. rokoch chodili  
do ľudovej a meštianskej školy vo Vrútkach. Učil nás 
hlavne p. učiteľ Cincík a v meštianke nám bol triedny  
učiteľ p. Juran. Prosím, ozvite sa mi.
RNDr. Radko Slaný, Sibírska 62, 831 02 Bratislava, tel. 
44461967, mobil 0948 024 468.

OBYVATELIA POMÁHAJÚ
   Obyvatelia Ulice M. 
R. Štefánika 17 a 19 
sa rozhodli pomôcť a 
svojpomocne opravili 
poškodené lavičky.
Je chvályhodné, že aj 
Vrútočania pomáhajú 
naše mesto zveľaďo-
vať.     foto: RŽ

  NAVŠTÍVTE 
ZREKONŠTRUOVANÉ LAHÔDKY

   Lahôdky situované v centre vrútockej pešej zóny 
(priamo pod priestormi Mestskej knižnice H. Zelinovej) 
vždy navštevovalo veľa 
stravníkov. V januári 
2011 predchádzajúci 
prevádzkar z ekonomic-
kých dôvodov prevádz-
ku zatvoril, tak mnohým 
Vrútočanom „spôsobil 
vrásky na čele“. Spoloč-
nosť Falcon do predaj-
ne svoje výrobky v tom 
čase už distribuovala. 
Pán Maťovčík, maji-
teľ Falconu, sa neskôr 
rozhodol vypracovať 
podnikateľský zámer a 
vedenie mesta Vrútky 
oficiálne požiadal o pre-
nájom tejto prevádzky. Poslanecký zbor mu prenájom 
schválil. Nasledovala dôkladná, systematická úprava in-
teriéru. Redakcii Vrútočana pán Maťovčík povedal: „Inte-
riér bol v dosť zlom technickom i hygienickom stave, boli 
tu staré betónové podlahy. Najväčším problémom bola 
veľká vlhkosť  a nevyhovujúci systém vetrania. Stavební 
robotníci kompletne vybudovali novú podlahu, kanalizá-
ciu, elektrické rozvody, ústredné kúrenie. A najdôležitej-
šie bolo vybudovať úplne nový systém odsávania – vet-
rania. Nasledovala úprava kuchyne – prípravovne jedál. 
Niektoré stavebné úpravy sme riešili aj vo vlastnej réžii. 
Prebehla nová úprava sociálnych zariadení a umyvárne. 
Moja predstava je, že budeme poskytovať výrobky stu-
denej kuchyne, pekárenské a cukrárenské výrobky, čer-
stvé teplé pečivo z našej výrobne. K dispozícii bude aj 
doplnkový sortiment. Neskôr  by mala pribudnúť aj teplá 
kuchyňa. Prevádzka bude otvorená od pondelka do piat-
ka od 7. do 17. hod. Verím, že blízka budúcnosť ukáže, či 
sme všetko pripravili dobre. Dôležité však pre nás zostá-
va, že obyvateľom prinášame nové služby. A nás poteší, 
keď Vrútočania povedia, že je to pekné, dobré.“ RŽ

  Projekt obnovy verejného osvetlenia vo Vrútkach spo-
čiatku „pobudol“ na Ul. francúzskych partizánov. Vte-
dy bolo leto roku 2007. Investor zabezpečil kompletnú 
modernizáciu sústavy verejného osvetlenia na  takmer 
najdôležitejšej cestnej komunikácii, ktorá spája Vrútky so 
Žilinou. Účastníci cestnej premávky už tretí rok využíva-
jú bezpečné moderné osvetlenie. Neskôr  – v máji roku 
2008 – sa pristúpilo aj ku konečnej úprave chodníkov na 
tejto ulici, pretože inštalácia osvetlenia si vyžadovala vý-
kopové práce. 
Od začiatku projektu už uplynuli štyri roky. Vedenie mes-
ta však s obnovou verejného osvetlenia pokračuje ďalej. 
Rok 2009 bol opäť dôležitý. Poslanecký zbor predložil 
ministerstvu nový projekt na pokračovanie obnovy verej-
ného osvetlenia. Dotknutými lokalitami mali byť mestské 
časti Mexiko a Dolné Vrútky. Celkové náklady predsta-
vovali 282 117,77 €. Pozitívnou správou pre Vrútky sa 
stalo schválenie aj tohto projektu. Technický stav sústavy 
verejného osvetlenia dovtedy používaného v územných 
lokalitách bol už nevyhovujúci. Dodávateľská firma pre 
Vrútky vybudovala 5 nových betónových stožiarov, 506 
nových oceľových stožiarov, využila 358 ks betónových 
stožiarov. Na uvedené stožiare boli vo výške od 4 do 12 
metrov  inštalované svietidlá na osvetlenie pozemných 
komunikácií. Svetelné miesta sústavy verejného osvetle-
nia boli napojené zemnými káblovými 
vedeniami a tiež vzdušnými vedenia-
mi. Nové zemné káblové vedenia boli 
uložené vo výkope vo voľnom teréne 
v hĺbke 0,7 m. Nové vzdušné káblové 
vedenia boli natiahnuté medzi stožiar-
mi verejného osvetlenia, prípadne me-
dzi stĺpmi nn rozvodu. Na tomto území 
sa nachádzajú už zrekonštruované, 
nové moderné dva kusy rozvádzačov 
verejného osvetlenia. Na záver nová 
osvetľovacia sústava prejde kolaudáciou a svetlotechnic-
kým meraním. 
Mesto Vrútky dokončením obnovy verejného osvetlenia 
chce prispieť k bezpečnej orientácii obyvateľov na komu-
nikáciách, k zabezpečeniu kvalitnej viditeľnosti a v pod-
statnej miere aj takýmto spôsobom prispieť k zníženiu 
pouličnej kriminality, vandalizmu. 



 Marta KRAJČÍROVÁ  66-ročná
 Tomáš MARTINKOVIČ  79-ročný
 Milka SEKERKOVÁ  83-ročná
 František EICHLER  48-ročný
 Vladimír SUCHÁČ  53-ročný
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PRIVÍTALI SME 
MALÝCH OBČANOV VRÚTOK

POVEDALI SI ÁNO

OPUSTILI NÁS

údaje poskytol referát evidencie obyvateľstva a matriky MsÚ
M. Blahová, I. Pepuchová 
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     Nikola KUČKOVÁ
     Dávid POTROK
     Peter SOMR
     David BARČIN

  Daniel HRABOVSKÝ a Marcela KOHÚTOVÁ 
 Pavol MRAVEC a Lenka VANÍČKOVÁ
 Milan JENČIK a Daniela ĎURAJKOVÁ
 Miroslav MAZÚR a Linda ZBOJOVÁ
 Marian KRŠKO a Petra NAGYOVÁ
 Jakub MYDLO a Radka KOCIANOVÁ

 Dušan SÚKENÍK a Petra MESZÁROŠOVÁ
 Marián KRUŽLIC a Barbora MIČKOVÁ
 Simon Paul DAVIS a Monika DROZDÍKOVÁ 

aktuality a spoločenská rubrika

ORGANIZAČNÉ ZMENY OD JÚNA
V MESTSKOM ÚRADE

   V zmysle zákona č. 102/2010 Z. z., ktorým sa mení a dopĺ-
ňa zákon SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení (§ 13) v 
znení neskorších zmien a doplnkov, júnové zasadnutie MsZ 
schválilo organizačné zmeny v MsÚ Vrútky najprv od 1. 4. a 
teraz od 1. 6. 2011. 
* Od 1. 4. boli z odboru ŽP, z referátu odpadov – oblasť 
miestneho poplatku za komunálny odpad – presunuté pod 
finančný odbor tieto činnosti: * vedenie evidencie poplatní-
kov (fyzické a právnické osoby),
* vystavovanie platobných výmerov na poplatky za zber ko-
munálneho odpadu,
* sledovanie platby a evidencia nedoplatkov,
* poskytovanie úľav podľa zásad stanovených príslušným 
VZN,
* realizovanie administratívnej činnosti súvisiacej s agendou 
na úseku miestneho poplatku za komunálny odpad.
Pôvodný referát daní na finančnom odbore, ktorý rozšíril 
kompetencie o vyššie uvedené činnosti, sa premenoval na 
referát daní a poplatkov a pracuje v ňom p. Jarmila Hojná. 
* Od 1. 6. sa vytvorilo nové pracovné miesto informatika, na 
ktoré bol prijatý Mgr. Perter Kolesár.
* Od 1. 6. sa zrušil referát projektov a vytvoril sa referát pro-
jektového manažmentu a verejného obstarávania. Novou 
pracovníčkou tohto referátu je Ing. Jana Forgáčová.
* Od 1. 6. sa ruší oddelenie verejnoprospešných prác na od-
bore životného prostredia a činnosti, ktoré neboli duplicitné, 
sa rozdelili medzi referát budov – odbor životného prostre-
die (p. Jaroslav Šajben) a referát zelene – odbor životného 
prostredia (p. Marta Vevericová)
* Od 1. 6. patrí odbor životného prostredia pod priame ria-
denie prednostu MsÚ.                     PaedDr. Jana Bieliková

ÚZEMNÉ KOLO SÚŤAŽE DRUŽSTIEV
MLADÝCH ZDRAVOTNÍKOV ZŠ

   Žiaci ZŠ s MŠ na Ul. 
M. R. Štefánika sa zú-
častnili na územnom 
kole súťaže družstiev 
mladých zdravotníkov 
1. a 2. stupňa ZŠ v are-
áli Jesseniovej LF UK 
v Martine. Naše mladé 
zdravotníčky sa smelo 
pustili do boja s nástra-
hami súťaže. Poskyto-
vali predlekársku prvú pomoc na rôznych stanovištiach 
pod prísnym okom ozajstných lekárov. Naše dve druž-
stvá – mladšie (tretí až piaty ročník) a staršie (šiesty až 
deviaty ročník) spomedzi 15 družstiev vybojovali krásne 
umiestnenia. Mladšie družstvo (bolo na súťaži po prvý-
krát) získalo pekné šieste miesto a staršie žiačky obsadili 
nádherné tretie miesto. Mladé zdravotníčky získali dip-
lomy i vecné ceny. Reprezentantkám školy srdečne bla-
hoželáme!                                      Mgr. Jana Habdáková

VÝSTAVA – ČLOVEK HRAVÝ
   Žiaci siedmeho roč-
níka ZŠ H. Zelinovej 
navštívili Turčiansku 
galériu a zhliadli in-
teraktívnu výstavu 
– Človek hravý. Pre-
hliadku tvorilo päť 
tvorivých miestností. 
Nachádzal sa tu ob-
rovský šach, golf, fut-

bal, kolky aj plyšoví mackovia. Ďalej sme riešili logické 
hry, zahrali si kocky a spoločenské hry.   B. Záhorská, 7. A

VRÚTOCKÉ HASIČKY ZÍSKALI POHÁR
   V obvodnom 
kole koncom 
mája v Podhradí 
vrútockí hasiči sa 
v súťaži mužov 
umiestnili na 3. 
mieste a tak si 
vybojovali postup 
do okresného 
kola v Dražkov-
ciach.
V okresnom kole nastúpili aj ženské družstvá. Vrútoc-
ké hasičky skončili z desiatich družstiev na peknom  
3. mieste a odniesli si pohár.                    Daniela Siráňová

VĎAKA PATRÍ MESTSKEJ POLÍCII VRÚTKY
  Stalo sa dobrou tradíciou i v školskom klube pri ZŠ H. Zeli-
novej vo Vrútkach, že každoročne prídu medzi nás príslušníci 
MsP, aby deťom porozprávali o svojej práci aj to, ako sa deti 
majú správať. 
   Touto cestou chceme poďakovať p. Mgr. Petrovi Šimkovičovi 
za zabezpečenie týchto prospešných aktivít.

Mejstríková, ŠKD
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ŠKÔLKARI U ZÁCHRANÁROV
   Deti z Materskej školy na Ulici M. R. 
Štefánika si obohatili svoje vedomosti zo 
zdavotníctva. Dvadsiaty májový deň zaví-
tali do Stanice záchrannej služby vo Vrút-
kach. Pani záchranárka deťom porozprá-
vala o práci záchranárov a zároveň im 
predviedla praktickú ukážku. Deti sa na 
chvíľu stali malými pomocníkmi pri podá-
vaní prvej pomoci a zachraňovaní ľudské-

ho života. Poďakovanie patrí p. záchranárke Dáši Chlapíkovej 
za jej láskavý prístup k deťom.                             Viera Lúčanová

   Tradíciou MŠ ZŠ s MŠ na Ul. M. R. Štefánika pri prí-
ležitosti MDD býva týždeň bohatý na rôzne aktivity. Deti 
kreslili kriedou na chodníky, šikovnosť prejavili v športo-
vých súťažiach, spoznávali krásy prírody a pochutnali si 
na guľáši v školskej záhrade. Oslava ich sviatku vyvrcho-
lila kúzelníckou šou, darčekmi, diskotékou, šantením a 
plnými stolmi zdravých potravín bohatých na vitamíny. 
Veď deti si zaslúžia našu pozornosť.       Viera Lúčanová

 VIDELI A ZAŽILI SME V BRATISLAVE...
   Na konci mája žiaci 7. až 9. ročníkov ZŠ s MŠ na Ul. M. R. 
Štefánika cestovali na exkurziu do hlavného mesta Bratislavy. 
Navštívili zaujíma-
vé miesta, napr. 
Národnú radu SR, 
EDULAB (unikátne 
centrum moder-
ných vzdelávacích 
technológií). Potom 
pobudli na nádvorí 
Bratislavského hra-
du, zavítali do oko-
lia Prezidentského 
paláca a oddýchli si 
aj na nábreží Dunaja.                   Mgr. Monika Ševčíková

AKO BEŽÍ „KNIHOBEŽNÍK“ 
    Gymnazisti ukázali, že číta-
nie je IN. Atraktívnym literár-
nym projektom Knihobežník 
sú nadšení aj študenti Gym-
názia J. Cígera Hronského vo 
Vrútkach. „Prečítaj ma a pošli 
ďalej!“ To je hlavná myšlienka 
projektu Knihobežník, ktorý 
prináša/organizuje interne-
tové kníhkupectvo Martinus. 
Stovky kníh boli rozmiest-
nené na najrozličnejších 
miestach po celom Sloven-
sku – počnúc kníhkupectvami 
a knižnicami cez kaviarne a 
reštaurácie až po rýchliky a 

autobusové stanice. Každá z nich je označená samolep-
kou a logom Knihobežníka, aby ich mohli čitatelia ľahšie 
nájsť, prečítať, doplniť ich príbeh na webe projektu a po-
slať ďalej. Všetky knihy sú zaregistrované na webe, stačí 
kliknúť na www.knihobeznik.sk a po online registrácii za-
čať hľadať knihy. Členom projektu čiže knihobežníkom sa 
môže stať ktokoľvek. Od augusta minulého roku, keď bol 
projekt Knihobežník spustený, sa doň zapojilo viac než 4 
tisíc ľudí. Študenti Gymnázia J. Cígera Hronského spolu 
s vyučujúcou slovenského jazyka a literatúry Mgr. Katarí-
nou Cikraiovou v škole zriadili „čitateľský kútik“ pozostá-
vajúci z pohovky, stolíka s knihami, lampou a sklenenou 
misou vždy plnou cukríkov. Ich snaha o vytvorenie láka-
vého miesta s pohodovou domáckou atmosférou nevyšla 
nazmar. Pohovka je stále plná študentov, ktorí buď čítajú 
vyučujúcimi vybrané knihy alebo študujú priebežne aktu-
alizované informácie o projekte Knihobežník. So svojím 
nápadom vyšli aj na verejnosť a rozhodli sa zapojiť svoju 
školu do Knihobežníka oficiálne. Skontaktovali sa s pr-
vou ambasadorkou Knihobežníka – spisovateľkou a žur-
nalistkou Tamarou Heribanovou. Ako nezlomnú fanúšič-
ku kníh ju nápad študentov nadchol a tak im poslala svoj 
debut knihy Predavačky bublín aj s venovaním. Spolu so 
svojím otcom – spisovateľom Jozefom Heribanom, ktorý 
nadšeným študentom tiež venoval svoje knihy, poslala 
študentom prestížne poďakovanie za zapojenie sa do 
literárneho projektu, z čoho má celá škola veľkú radosť. 

Mário M. Šťastný

LÚKY, LESY, ZVIERATÁ 
A ENVIRONMENTÁLNA VYCHOVA

   My ôsmaci zo ZŠ H. Zelinovej sme putovali náučným chodní-
kom Malej Fatry. Pán Mgr. Zdenko Lukáč - lektor nám rozprával 
zaujímavosti o Turanoch a Turci. Krok za krokom po náučnom 
chodníku sme pozorovali lesy, lúky, potok, rastlinstvo a živočíš-
stvo. Zastávku sme si urobili aj pri piatich náučných tabuliach,  

z ktorých nám pri-
budli vedomosti o 
tunajšej prírode. 
A keďže sme stá-
le deti tak nám nič 
nebránilo  ponahá-
ňať sa na lúkach a 
aj zahrať sa loptové 
hry, či len tak stráviť 
krásny deň s kama-
rátmi v lone prírody. 

J. Jančová, 8. B

SKVELÝ POBYT V TATRÁCH
Jún patril školskému 
výletu v Tatrách. Z Tat-
ranskej Lomnice sme 
sa kabínkovou lanov-
kou vyviezli na Skal-
naté pleso. Počasie 
však zobralo moc do 
svojich rúk. Dopriata 
nám však bola túra zo 
Strarého Smokovca 
na Hrebienok. Nadol 

sa niektorí zviezli na kolobežkách. Noc sme strávili ubytovaní 
v Štrbe. Druhý deň na niektorých čakala trampolína, na zdat-
nejších túra na vodopád Skok. Nám ôsmakom sa v Tatrách 
veľmi páčilo a vďaka patrí pani učiteľkám.      J. Jančová, 8. B

TÝŽDEŇ DETSKÝCH RADOSTÍ
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ŠAŠO JAŠO OSLAVOVAL SPOLU S DEŤMI 
   Aj vrútocké deti oslávili sviatok MDD ako 
sa patrí. Organizátormi celého podujatia 
boli odbor kultúry, jednotlivé odbory MsÚ, 
Centrum voľného času DOMINO, p. Elena 
Režná za TJ Sokol a dievčatá – dobrovoľ-
níčky z Gymnázia J. Cígera Hronského  
vo Vrútkach. No a samozrejme hlavná úlo-
ha patrila všetkým škôlkarom, školákom i 
tým starším. 

Celé podujatie bolo situované na pešiu 
zónu, na ktorej boli pripravené rôzne 
stanovištia. Mohli ste zavítať do jedného  
z nich a podstúpiť maľovanie na tvár, 
ďalej skladať puzzle, kresliť na chodník, 
súťažiť v zhadzovaní plechoviek, zdolá-
vať prekážkové dráhy, ale najviac detí 
čakalo na trampolínu. Vyskákali sa do 
sýtosti a niektoré deti predvádzali naozaj 
gymnastické kúsky. Súčasná pešia zóna 
ponúka najmenším Vrútočanom drevený 
farebný vláčik, tiež stanicu a na Deň detí 
šašo slávnostne „odmašličkoval“ dreve-
ný farebný autobus. Šašo Jašo sa počas 

celého podujatia venoval 
deťom, hral sa s nimi, kres-
lil, a okrem cukríkov rozdá-
val aj veselú náladu.  - red-

PRVÉ TV VYSIELANIE 
VRÚTOCKEJ ZUŠ

deti si kreslia na chodník

ZUŠ F. Kafendu pripravila predstavenie pod 
názvom „Pokusné vysielanie 
TV ZUŠ“. Podujatie prilákalo di-
vákov zaujímavým projektom,  
v ktorom zábavnou formou 
priblížili prácu moderátorov a 
redaktorov televíznych novín.  
V priestoroch Kina 1. máj sa 
na pódiu striedali moderátori 
ohlasujúci športové, spoločen-
ské reportáže, ale referovali i 

o počasí, varení a športe. 
ZUŠ do podujatia zakom-
ponovala i tanečné vystú-
penia, módnu prehliadku, 
teleshopping. Zároveň vo 
vestibule kina si deti mohli 
pozrieť výstavu výtvarných 
prác.Takouto milou formou 

PREDŠKOLÁCI NA VÝLETE
   Predškoláci z MŠ na 
Nábrežnej ulici pobudli na 
výlete na chate „U Otče-
náša“ v lokalite Karvaša a 
Blahovca. Okrem príjem-
ných hier na deti čakali i 
darčeky a občerstvenie. 
Vďaka patrí p. Štípalovej 
a p. Jakubíkovej (v zastú-
pení firmy Tesco Martin), 
ktoré akciu sponzorovali.

 POVIEME VÁM,
ČO ZNAMENÁ
DOPRAVÁČIK 

   V rámci projektu, ktorý realizovala ZŠ s MŠ na Ul. M. R. 
Štefánika už takmer od roku 2009 
sa žiaci všetkých ročníkov 1. stupňa 
naučili poznávať základné dopravné 
značky, bezpečne chodiť po chodní-
koch i prechádzať cez cestu, kultúrne 
sa správať v dopravných prostried-
koch, zavolať alebo vedieť poskytnúť 
prvú pomoc, ovládať bezpečnú jazdu 
na bicykli. Vyvrcholením celého projektu bola ukážka jazdy 
na bicykloch, kolobežkách a malých autách v skutočných do-
pravných situáciách a nakreslených križovatkách so semafor-
mi a to všetko za asistencie člena komisie verejného poriadku 
a cestovného ruchu pri MsZ p. Jána Černáka. 

PaedDr. Erika Repková, členka komisie VP, ŽP a CR

KRÁSA KAKTUSOV
   Spolok priateľov kaktusov oslávil ten-
to rok 30. výročie založenia. Pri tejto 
príležitosti za podpory mesta Vrútky 
a Občianskeho združenia Malá Fatra 
pripravili 26. výstavu kaktusov a suku-
lentov. Pichľavú krásu sutuovali do KS 
Kriváň. Predseda spolku p. Novotný po 
príhovore odovzdal diplomy zakladajú-
cim členom. Predstavil aj nových čle-
nov a čestným členom spolku sa stal aj 
primátor mesta. Na výstave si návštev-
níci mohli pozrieť viac ako 300 unikát-
nych kaktusov a sukulentov a tiež vyu-
žili poradenskú činnosť členov spolku. 
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SPOMIENKA  VRÚTOČANOV NA HELENU WILDE-KORDOVÚ 
   Dňa 25. mája 2011 nás vo veku nedožitých 94 rokov navždy opustila  vý-
znamná osobnosť – vdova po generálovi a hrdinovi antifašistického odboja 
Alexandrovi Kordovi, ktorý pochádzal z Vrútok. Pani Helena Kordová bola mi-
moriadna svojím životom plným utrpenia a poníženia. Napriek ťažkým životným 
situáciám, prenasledovaniu, väzneniu nestratila ľudský rozmer. Roku 1950 bola 
obvinená zo špionáže a velezrady a odsúdili ju na štrnásť rokov väzenia. Väzni-
li ju v Košiciach, v Prahe na Pankráci, v Mladej Boleslavi, v Rakovníku aj v Klad-
ne. Správa o smrti jej manžela ju zastihla vo väzení v roku 1958. Roku 1960 po 
štátnom sviatku 9. mája bola pani Kordová prepustená z väzenia na základe 
amnestie pre ženy, ktoré mali doma maloleté deti. Rovno z väzenia sa vrátila 

do Vrútok. No väzením sa neskončil jej ťažký osud. Začalo sa pre ňu zloži-
té obdobie hľadania práce. Roku 1970 spolu so svojím synom Alexandrom 

emigrovala do Anglicka. Tam sa druhýkrát vydala za Angličana, ktorý po spoločne prežitých 15 rokoch zomrel. Potom 
sa opäť vrátila na Slovensko a do konca svojho života žila v Domove dôchodcov v Martine. Osobnosť Heleny Wilde-
-Kordovej je pre vrútockú históriu zvlášť vzácna. Celej verejnosti je známy príbeh rehoľnej sestry Zdenky Schelingovej, 
ktorú pani Helena po ťažkom týraní vo väznici, potom opatrovala vo väzenskej nemocnici. Rehoľnú sestru Zdenku 
neskôr pápež Ján Pavol II. vyhlásil za blahoslavenú. Počiatočnou myšlienkou jej blahoslavenstva bol spoločný záujem 
spisovateľa Antona Habovštiaka a pani Heleny Kordovej, ktorej zverila sestra Zdenka svoj príbeh o zachránení kňaza. 
Za tento skutok bola sestra Zdenka väznená a mučená. Anton Habovštiak niekoľkokrát v minulosti navštívil Vrútky. Ako 
spisovateľ mal autorský večer, na ktorom prezentoval veľkosť osobnosti sestry Zdenky. V Katolíckom kultúrnom dome 
a v Kultúrnom centre vo Vrútkach boli inštalované výstavy s touto témou.
Posledná rozlúčka s pani Helenou Widle-Kordovou bola  1. júna 2011 o 12. hodine v rímsko-katolíckom Kostole sv. 
Martina v Martine. Na pohrebe sa zúčastnili významní cirkevní hodnostári, rehoľné sestry z Krivej na Orave a početná 
smútiaca rodina a priatelia. Na život Heleny Kordovej mesto Vrútky nikdy nezabudne. Zostane navždy príkladom hrdin-
ského života pre budúce generácie. Mesto Vrútky si uctilo pamiatku generála Alexandra Kordu udelením čestného ob-
čianstva in memoriam a pomenovaním jednej vrútockej ulice ešte v septembri roku 1995.                 Redakcia Vrútočan

PÔSOBIVÉ HUDOBNÉ TÓNY 17.  ROČNÍKA VHJ

   Vrútocká hudobná jar patrí k tradičným a obľúbeným kultúrnym podujatiam. Bohatý a žánrovo rôznorodý program 
zaujal divákov nielen z Vrútok, ale aj z blízkeho Martina a ďalších obcí. 17. ročník VHJ prezentoval šesť hudobných vy-
stúpení a koncertov. O niektorých z nich sme čitateľov informovali v predchádzajúcich číslach časopisu. Medzi divákmi 
boli zastúpené všetky vekové skupiny.
Záverečný koncert VHJ tvoril program so spevmi a rozprávaniami Darinky Laščiakovej, Hany Hulejovej a jej vnučky 
Simonky. Koncert sa uskutočnil 29. mája o 19. hodine v rímsko-katolíckom Kostole sv. Jána Krstiteľa vo Vrútkach. Naj-
známejšie folkloristky Slovenska svojím rozprávaním a spevmi vytvorili neopakovateľnú atmosféru, ktorú diváci odme-
nili dlhotrvajúcim potleskom. Nábožné motívy piesní striedali rozprávania o rodnej zemi, recitácie básní vlastnej tvorby 
a aj básnika Milana Rúfusa. Počas nich vládlo v kostole hlboké ticho, ktoré svedčilo o nevšednej vnímavosti diváka. 
Vzhľadom na kvalitnú akustiku vrútockého kostola dvojspevy umelkýň gradovali v prednesení trávnic. Koncert sa pre-
dĺžil z plánovanej hodiny na takmer dvojhodinový program. Program súznenia hlasov aj sŕdc – prejav ľudskosti – Bohu 
na slávu a ľuďom na radosť... Koncert bol veľkolepým zavŕšením tohtoročnej Vrútockej hudobnej jari.                    B. B. 

gen. Korda, Helena Kordová a ich syn
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dialogues: Tommy, Ľubka
dizajn- tYgEr
foto- Piwo

V tomto čísle sme pripravili rozhovor s mladou vrútockou 
drotárkou Ľubicou, ktorá sa venuje tomuto remeslu  

s radosťou a veľkou dávkou lásky. Vďaka za to, že sa tomuto  
remesielku ešte venuje, že nie je predurčené na zánik, ale môže sa 

tradovať ďalej.

Ľubka

Porozprávali sme sa 
s mladou umeleckou drotárkou 

zo štvrte Mexiko

 ĽUBKU môžete najčastejšie
nájsť s kliešťami v ruke, ako pretvára 
drôt na nádherné šperky. Navštívili sme 
ju v jej altánku obloženú všelijakými 
rôznofarebnými škatuľkami
s pestrými sklenými korálkami a 
rôznymi náušnicami a náramkami a 
náhrdelníkmi, takže ju takmer ani ne-
bolo vidieť. Doslova pohrúženú v práci, 
ktorá ako sama vraví,  je jej radosťou a 
oddychom.

Ako si sa dostala k svojmu remeslu?

Ako malá, asi osemročná, som si  
z drôtu z kalendára spravila prsteň. 
Myslím, že drôtovanie je pre mňa tak 
trochu únik z bežného sveta, kde je  
všetko suché, uponáhľané, kde všetci 
okolo mňa nosia kravaty, saká a sú 
neprirodzene strojení, skrátka popri 
všetkej tej práci, často 
administratívnej, okolo ktorej sa bežne 
točím a ktorá ma živí, drôtujem pre 
radosť. Keď sa v práci naháňam, riešim 
byrokraciu po úradoch, keď sa musím  
pozerať na mračiacich sa úradníkov, 
skrátka keď sa snažím prežiť v tomto 
betónovo-umelom svete, potom je ozaj 
príjemné oddýchnuť si pri drôtovaní. 
Pre mňa je to druh meditácie. 

Svoje výrobky rada rozdávam 
priateľom. Je to omnoho hodnotnejšie, 
keď darček vyrobím a darujem ho, ako 
keď som kedysi musela chodiť po 
obchodoch a špekulovať, čo zohnať 
kamoške na narodeniny. Keď dáš 
niekomu vlastný výrobok, tak je vždy 
rád, lebo vie, že je robený s láskou. V 
každom šperku, ktorý vytváram, je kus  
zo mňa. A aj kus pozitívna. Keď mám 
zlú náladu, nedrôtujem. 
V mojich vecičkách je len dobrá 
energia.

Máš nejakú svoju dielňu, alebo 
miesto, kde najradšej tvoríš?
Najradšej pracujem doma. Je leto, tak 
som sa s dielňou presťahovala 

do altánku. 

U mňa je to tak, že si tu ľudia podávajú 
kľučku a každý môže prísť ku mne na 
kávu, môže si pozrieť výrobky, ktoré 
doma práve mám. Rada robím, aj keď 
prší a je pekná búrka. Vtedy si zakúrim  
v krbe, zapálim si vonnú tyčinku a 
drôtujem. Má to atmosféru. Cítim sa 
byť spätá s prírodou. 
Búrka má silu.

Máš aj nejakých svojich učňov, 
ktorých zaúčaš do svojho remesla, 
alebo robíš nejaké kurzy?

Ja sama som sa od nikoho neučila. Bola 
som lenivá vyhľadať si, ako sa čo robí, 
na všetko som
prichádzala postupne, a tak vlastne 
vznikol aj štýl mojich šperkov. Keď 
začal môj syn Oliverko chodiť 
do ZŠ v Turčianskych Kľačanoch, 
oslovila ma pani riaditeľka, či by som 
neprišla občas na tvorivé dielne. 
Ponuku som rada prijala a už štvrtý 
rok spolupracujeme. Menej pravidelne 
chodím aj do ďalších základných škôl 
tu v okolí. U nás v Mexiku  – v štvrti, 
kde bývam, už deti bežne vedia spraviť 
náušničky svojim spolužiačkam alebo 
kamarátkam. Chodia za mnou do 
altánku a radi sa pozerajú, ako čarujem. 
Snažím sa im vždy povenovať a niečo 
im poradiť.
Som rada, keď deti majú o niečo hod-
notné záujem, a verím, že aj 
v dospelosti si k tomu nájdu cestu, že 
sa nebudú nikdy nudiť.

Pred pár rokmi som takto bola aj vo 
väznici učiť mladistvých delikven-
tov. Fajn skúsenosť, aj keď veľmi 
vyčerpávajúca. Boli to mladí ľudia, 
ktorí sa dostali na zlé chodníčky, keď 
boli v puberte, neboli to nejakí hrozní 
zločinci, len decká, ktoré možno mali 
problém začleniť sa do spoločnosti. 
Jeden chalan z mojej skupiny bol dosť 
šikovný a tvrdil, že to bude skúšať 
robiť aj na slobode. Rada som mu pora-
dila, kde zohnať materiál a tak. 
Pre mňa by bol úspech, ak sa aspoň 
jeden z nich vďaka práci zmenil.

Aké materiály používaš pri 
svojej práci?

Teraz najčastejšie používam antikorový 
drôt, ktorý je veľmi odolný, a šperky, 
ktoré sama nosím aj
sedem, osem rokov, nezmenili svoje 
vlastnosti. Mám rada meď, tá je veľmi 
teplá. Rada používam kamene, polo-
drahokamy. Mám rada jantár, riečne 
perly, jednoducho prírodné materiály. 
Vyhýbam sa plastovým a umelým 
korálkam.
Keď robím šperk pre ženu v zrelom 
veku, často použijem kameň. Dám meď 
a jaspis, je to kameň pre ženu. Rada 
používam aj kamienky 
z Váhu alebo hocičo, čo doma nájdem: 
gombičky, korálky, veľa farebných, 
podľa sezóny. Keď robím niečo na 
festival, tak sa úplne vybláznim, idem 
do farieb. 

Určite sú aj iné umelecké činnosti, 
ktoré robíš rada.

Batikujem, občas niečo ušijem. 
Minulý rok sme s priateľmi začali 
stavať malú hrnčiarsku dielňu, ktorú 
chceme dostavať svojpomocne, a to 
prírodným, pôvodným spôsobom za 
použitia dreva, hliny a tŕstia. Bude 
tam aj pec na vypaľovanie keramiky, 
hrnčiarsky kruh a krosná. Chceme to 
spraviť pre ľudí – aj pre deti, aby mohli 
prísť a niečo si vyrobiť. Časom by sme 
radi vyskúšali viaceré ľudové remeslá. 
Aby sme sa vrátili k pôvodnej prírodnej 
kultúre, lebo dnes už ľudia v mestách 
všetko pozabúdali.

Kde ťa môžu ľudia vidieť?  
Prípadne – kde si môžu tvoje šperky 
kúpiť?

Napríklad teraz idem aj so synom na 
hudobný festival Hali Gali na Kubín-
sku Hoľu – to je najbližšia akcia. Inak 
možno občas v skanzene a na ďalších 
letných festivaloch. Pripravujeme aj  
e-shop. No hlavne u mňa doma  v 
Mexiku.

Ďakujeme za príjemný rozhovor.
Ďakujem aj ja Vám.

Vrutky ALTERNATIVE page
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DÔCHODCOVIA VARILI

OBRÁZKY ZO STARÝCH VRÚTOK
PLAVÁREŇ

    Na Vrútkach akosi patrilo k dobrému vychovaniu veno-
vať sa hudbe, spevu, ochotníckemu divadlu, literatúre a  
v neposlednom rade športu. Boli tu výborné podmienky  
na tie najrozličnejšie aktivity.
   Vrútocké futbalové ihrisko  a s ním susediaca plaváreň 
patrili k miestam, kde mládež nášho mestečka trávila voľ-
ný čas a nadobúdala prvé športové skúsenosti.
Bazén vrútockej plavárne napájala voda z blízkeho poto-
ka. Čistá potočná vodička náhlila sa z holí k rieke Turiec, 
koryto horského potoka tienila vrbina a kríky hustých lep-
kavých jelší. To bolo príčinou, že jeho voda bývala stude-
ná aj v najhorúcejšom lete. Tvorcovia plavárne však už 
v tom čase dokázali využiť obnoviteľný zdroj energie. Na 
voľnom priestranstve na pravom brehu potoka vybetóno-
vali plochu so spleťou plytkých jarčekov, ktorými potočná 
voda pretekala a cestou do bazéna ju slniečko ohrialo o 
pár stupňov. Napriek tomu, vyžadovalo istú dávku odvahy, 
ak mal človek skočiť do bazéma plného studenej vody. 
Až oveľa neskôr vymyslel ktosi ohrev vody pomocou aké-
hosi monštra podobného lokomotíve, v ktorom sa kúrilo 
pevným palivom. Čo sa získalo na teplejšej vode, to sa 
zas stratilo na čistom vzduchu.
Plaváreň mala drevené kabínky na prezliekanie kryté šin-
dľovou strieškou. Tie síce ponúkali aké-také súkromie, 
ale ich steny mali 
množstvo dier a 
dieročiek, za kto-
rými si vynalieza-
ví chalani vytvorili 
pozorovacie sta-
novištia. Zo strany 
od potoka na ohra-
dené priestranstvo 
kúpaliska viedlo 
pár schodíkov a vchádzalo sa drevenou bránkou popri 
okienku, kde sa kupovali vstupenky. Vstupnou bránou 
pre väčšinou domácich lapajov bol však plot za starou 
smutnou vŕbou, ktorá spolu s krásnymi brezami rástla  
v hornej časti trávnatého brehu, celkom blízko plota. Po-
mocou prevísajúcich konárov dalo sa preliezť plot, odtiaľ 
sa vyhupnúť na objemný kmeň, ktorý mal toľko všelijakých 
dutín a výčnelkov ako hociktorá cvičná horolezecká stena. 
Potom už stačilo preliezť na tú stranu, kde sa starý strom 
nakláňal k zemi a v príhodnej chvíli zoskočiť.
Náš „tajný“ vchod na plaváreň sme využívali viac z dob-
rodružných, ako ekonomických dôvodov. Napokon, vždy 
sa dalo dajako prešmyknúť aj vstupnou bránkou.
Plávať sme sa naučili sami, či už dobrovoľne alebo v rám-
ci záchrany vlastného života, ako sa to stalo mne. Starší 
chlapci ma jednoducho chytili za ruky a nohy, poriadne 
rozhojdali a hodili do hlbšej časti bazéna. Dodnes mám 
pred očami obraz zelenkastej vody šikmo preťatej slneč-
nými lúčmi, ako som ho vypleštenými očami videla cestou 
ku dnu. Pud sebazáchovy mi velil vrátiť sa na vzduch a tak 
som nemotorne vyplávala plieskajúc okolo seba na všetky 
strany.
Plaváreň počas celej sezóny žila rušným životom od včas-
ného rána, do úplnej tmy. Bola miestom tréningov plavcov, 
vodnopólistov, hral sa tam volejbal, ale hlavne bola obľú-
beným miestom stretnutí vrútockej mládeže. 

Eva Kalabusová-Očkayová, Literárny klub H. Zelinovej

REBELOVÉ SÚ SPÄŤ!
   Uprostred jari 
sa Katolícky kul-
túrny dom vrátil 
o pár desaťročí  
v čase. Nástenky 
vo vestibule boli 
plné plagátov, re-
klám na kubánske 
pomaranče, rast-
linné maslo alebo 
na „úplnú novin-
ku“ – rozpustnú 
kávu. Nechýbali 

ani heslá  ako „Prionier bráni mier!“ a na stenách viali aj 
dve pravé nefalšované sovietske zástavy. Vo veľkej sále 
zo stropu viseli desiatky LP platní a lampiónov a samo-
zrejme nechýbala ani nástenka, ani disko guľa nad pó-
diom. Vitajte, práve ste sa ocitli na RETRO DISCO!
Pri vstupe ste dostali pečiatku s logom na ruku a žuvačku 
Pedro do vrecka. Obslúžiť ste sa mohli v miestnom bu-
fete, pričom kupóny na vstupenky ste mohli vymeniť za 
párky s horčicou, čapovanú kofolu, víno alebo horalku.  
Do sály vstúpila hipisáčka a v pätách mala chlapíka vo 
flanelovej košeli s afro účesom. Pri kofole postávali dámy 
z Burdy, krásky z Rebelov a parket ovievali zvonové no-
havice. Nechýbal ani disco pár s čelenkami. Tancovalo 
sa na muziku 60-tych až 80-tych rokov minulého storočia 
a ešte aj na Beatles. Nakoniec Chrobáci prišli (bohužiaľ, 
len traja - bez Johna Lennona) a atmosféra v sále hustla. 
Fanúšičky kričali a takmer odpadávali. Ringo Starr ešte 
pred ochodom žreboval prvý lístok v tombole. Rozdávali 
sa ceny ako – LP platne, „moderná“ elektrická žehlička, 
exkluzívne podpultové balenie Pedro žuvačiek, dovozo-
vá bulharská voda po holení Diplomat, vyvechslovaný 
opasok z kanadského orecha, podpultový oldies budík, 
kubánske šperky, pravé československé číny z Vietna-
miu, pero Johna Lennona, disko tričká, vesmírna kalku-
lačka na solárnu energiu a hlavne zaručene dovozová 
marcipánová torta v tvare gramofónu.
Ak ste práve utekali do bufetu na párky, mohlo sa vám 
stať, že ste našli len odkaz „Prídem o chvíľu. Som na 
pošte“. Vyčkajte vedľa pri podrôtovom rádiu, ktoré vysiela 
priamy prenos z národných majstrovstiev...
Ak ste odchádzali nadránom tanečným krokom – do 21. 
storočia v ušiach s Gottom, Elánom, Nagyom, Abbou, 
Madonnou, BeeGees alebo Darinkou Rolincovou, nezú-
fajte, stretneme sa zas o rok“.            Zuzana Kötelešová

Vrútocký Klub 
d ô c h o d c o v 
z o r g a n i z o -
val spoločné 
stretnutie, na 
ktorom varili 
kotlíkový gu-
láš. Všetci si 
z a s p i e v a l i ,  
porozprávali,
pochutnali..

od našich dopisovateľov
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STARŠÍ DORAST - V. L. sk. B.
 Vrútky – Rabča  6:0 (3:0)
 góly: Klačan 4, Martinkovič, Repáň
 Zuberec – Vrútky 2:3 (0:2)
 góly: Lejtrich, Klačan, Rac
 Vrútky – Liesek  6:1  (2:1)
 góly: Lejtrich 2, Rac 2, Klačan, Šenšel 

MLADŠÍ DORAST – I. tr. Okres.
 Vrútky – Žabokreky 9:0 (5:0)
 góly: Lacko 3, Lejtrich, Šulík, Klačan, Rac,
          Dzurňák, Šenšel
 Vrútky – Sklabiňa  8:2 (4:0) góly: Sládek 3,     
             Lacko 2, Martinkovič, Rac, Dzurňák

 STARŠÍ ŽIACI – II. liga Sever
 Vrútky – Skalité   3:1 (2:0)
 gól: Gronka, Klemm, Krupar
 Vrútky –  V. Rovné 4:0 (3:0) 
 góly: Hajas, Doboš, Klemm, Lipták
 Tvrdošín – Vrútky 5:0 (3:0) 

 MLADŠÍ ŽIACI - II. liga sk. Sever
 Vrútky – Skalité   4:0 (2:0)
 Vrútky – V. Rovné 3:1 (1:1) gól: Facuna 3
 Tvrdošín – Vrútky  0:1 (0:0) gól: Mandík
 Bytča – Vrútky  2:1 (1:1) gól: Facuna

PRÍPRAVKA – Okres
 M. Čepčín – Vrútky 0:4 (0:1) 
 Belá – Vrútky  1:1 (0:1) gól: Svetlák
 Vrútky – Ďanová 7:0 (4:0)
 góly: Junas 3, Svetlák, Laubert, Duchovič,
          Ruttkay

 FUTBAL  MLADÝCH

Vrútočan 7 – 8/2011

FUTBALOVÉ ZÁPASY POKRAČUJÚ
12. 6. 2011 VRÚTKY – LIKAVKA   4:0 (1:0)

góly: Trebula 2, Volek, Mazúr
Posledné domáce stretnutie sezóny Lokomotíve naozaj 
vyšlo. Už od prvej minúty zatlačila hostí na ich polovicu a 
šance sa rodili ako na bežiacom páse. V 2. minúte strelu 
Mazúra zneškodnil brankár hostí, v 9. minúte po centri 
Trebulu Mazúr tesne vedľa a v 15. minúte ho napodobnil 
Gorgosz. V 28. minúte po kolmici Letrika bol už Trebula 
úspešný a otvoril skóre stretnutia – 1:0. Aj druhý polčas 
patril plne Lokomotíve a už v 56. minúte našiel Volek Tre-
bulu a ten zblízka nezaváhal – 2:0. V 62. minúte sólo Ma-
zúra z polovice ihriska prinieslo tretí úspech Lokomotívy, 
keď obišiel aj brankára a bolo 3:0. V 86. minúte po českej 
uličke Zemana skóroval Botoš – 4:0 a v 88. minúte strela 
Mazúra len tesne minula bránku hostí. Lokomotíva poda-
la azda najlepší výkon sezóny a do kabín odchádzala za 
potlesku divákov. 

19. 6. 2011 TVRDOŠÍN – VRÚTKY   2:0 (1:0)
góly: Pikna 2
V stretnutí prvého s tretím, o ktorého dôležitosti nik nepo-
chyboval, videli diváci kvalitný futbal. Aj keď obidve muž-
stvá vychádzali hlavne zo zabezpečených obrán a šancí 
veľa nebolo, nasadenie bolo od prvej minúty enormné. 
Domáci pohrozili už v 3. minúte, keď strelou asi z 20 met-

rov nastrelili brvno. Ďalšia šanca prišla až v 30. minúte, 
keď po rýchlej kombinácii Pikna nedal šancu gólmanovi 
Lokomotívy a bola 1:0. V 37. minúte síce Gorgosz skó-
roval, ale žiaľ z ofsajdu. Druhý polčas sa hostia snažili 
zvrátiť vývoj stretnutia, ale domáci ich držali na uzde. 
V 58. minúte mohol vyrovnať Trebula, ale jeho pokus, 
podobne ako Mazúrov v 75. minúte nebol úspešný, ale 
naopak, po krížnom centri domácich sa strelecky opäť 
zapísal Pikna a rozhodol o tom, že tri body zostali na 
Orave a Tvrdošín sa stal víťazom súťaže. Lokomotíve 
ostala nakoniec bronzová priečka a zdá sa, že sanca na 
postup sa opäť rozplynula.                             Jozef Štípala

   V kolkárni v Martine-Priekope 
prebiehajú počas roka viaceré sú-
ťaže v kolkoch. My zo základnej or-
ganizácie zdravotne postihnutých 
máme raz do roka okresnú súťaž  
v kolkoch, ktorú už pár rokov orga-
nizuje organizácia ZO SZZP Vrútky 
1 pod vedením p. Oľgy Lysičanovej. 
Totoročný 12. ročník súťaže v kol-
koch organizoval p. Ján Plavucha 
za spolupráce p. Stanislava Blahutu. 
Súťaž pozostáva z troch kôl a potom 
sa súťaž zakončuje kolom jednotliv-
cov. Do súťaže sa prihlasuje 20 až 30 družstiev z okresu 
Martin. Družstvo tvoria dvaja muži a dve ženy a hádže 
sa 10 hodov na dvoch dráhach. Niektorá organizácia 
má viac družstiev, napr. Vrútky 1 majú dve družstvá. V 
kole jednotlivcov hrá každý prihlásený hráč sám za seba. 
Účastníci súťaže si zahrajú takto raz do roka – len tak 
pre svoje potešenie. Hlavná je pre nich účasť na súťaži.
12. ročník súťaže sa začal 1. kolom 14. 11. 2010, 2. kolo 
pokračovalo 30. 1. 2011 a 3. kolo 6. 3. 2011. Záver súťa-
že vyvrcholí súťažou – kolom jednotlivcov, t. j. zdravotne 
postihnutých osôb a aj dôchodcov, ktorí sa tiež môžu za-
pojiť do tejto súťaže. Kolo sa konalo 8. 5. 2011. Odovzdá-
vali sa ceny a diplomy. V prvom kole 12. ročníka súťaže 
v novembri padli aj rekordy. Prvý rekord bol v počte zho-
dených kolkov v družstve: 4 členovia družstva nahádzali 
433 kolkov – bolo to družstvo Vrútky 1/A. Druhý rekord 
– hráčka z družstva Vrútky 1/A prekonala svoj rekord a 
asi aj medzi ženami v predošlých súťažiach – zhodila 
115 kolkov v 20. hodoch. Výhercom 12. ročníka sa stala 
organizácia Vrútky 1, družstvo A, hráči M. Dodok, O. Ly-
sičanová, J. Plavucha. A. Školiaková, ktorí obhájili výhru 
– putovný pohár po tretíkrát za sebou. 2. miesto obsadilo 
družstvo Martin 2/A, 3. miesto Martin 7/B. V tejto súťaži 
sa vyhodnocuje aj najlepšia žena družstva a aj najlepší 
muž družstva. Diplom získali členovia organizácie Vrútky 
1/A J. Plavucha a A. Školiaková. V súťaži jednotlivkýň 
obsadila 1. miesto J. Blahutová, 2. miesto pani Múdra a 
3. miesto pani Hladíková. Z jednotlivcov bol najlepší pán 
Záborský, 2. miesto obsadil pán Holčík a 3. miesto pán 
Škvaridlo. V súťaži jednotlivcov dominovali hráci druž-
stiev z Martina, žiaľ, hráčom z Vrútok sa v tomto ročníku 
nepodarilo obhájiť prvenstvo z vlaňajšieho 11. ročníka. 

A. Školiaková

ÚSPEŠNÍ VRÚTOCKÍ KOLKÁRI
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GYMNASTKY UZAVRELI JARNÚ SEZÓNU PRETEKMI VO VRÚTKACH
   Gymnastky TJ Sokol Vrútky počas jarnej sezóny súťaže v rámci gymnastiky pre všetkých Slovenskej gymnastickej federácie 
absolvovali dve kolá Slovenského pohára C  v apríli v Bratislave a koncom mája v Handlovej a v júni pohárovú súťaž jednotliv-
kýň a družstiev celoslovenského rozsahu vo Vrútkach. Z Bratislavy si vrútocké gymnastky doviezli domov tri medaily – staršia 
žiačka Vanesska Schneiderová vyhrala vo svojej kategórii, medzi seniorkami skončili Marianka Tomková na druhom mieste 
a Zuzana Makovníková na treťom mieste.  V Handlovej sa súťaž rozdelila do dvoch dní. V sobotu 28.mája pretekali mladšie 
gymnastky, v nedeľu staršie žiačky, juniorky a seniorky. V kategórii predškoláčok súťažila len Zuzka Celerinová, ktorá skončila 
na 4. mieste. V kategórii prípravka (2003, 2004) spomedzi takmer štyroch desiatok gymnastiek získala bronzový pohár a me-
dailu Vikinka Foldýnová. To boli najlepšie umiestenia sobotňajšieho dňa. V nedeľu súťažili štyri vrútocké gymnastky a obsadili 
3 medailové miesta. Kategóriu senioriek vyhrala Mariana Tomková, maturantka Zuzka Makovníková skončila nečakane štvrtá. 
Radosť trénerke Danke Hafičovej urobili obe staršie žiačky. Mimoriadne sa darilo Kristínke Stehlíkovej, ktorá získala strieborný 
pohár a medailu a hneď za ňou tretia bola Vanesska Schneiderová. Tieto výsledky sa zaratávajú do celkového hodnotenia 
klubov v sekcii gymnastiky pre všetkých (vlani TJ Sokol Vrútky  obsadil medzi 14 slovenskými klubmi druhé miesto).V jesennej 
sezóne bude ďalšie kolo súťaže v novembri v Brezne plus festivaly pohybových a pódiových skladieb v Holíči a Trenčíne. ER

VRÚTOCKÝ POHÁR 2011
11. júna sa teda vo Vrútkach v telocvični ZŠ Hany Zelinovej 
konal 15. ročník pretekov dievčat v športovej gymnastike Žub-
rienky a žabky + Trojboj junioriek pod spoločným názvom Vrú-
tocký pohár 2011. Zorganizoval ho oddiel športovej gymnastiky 
TJ Sokol Vrútky za podpory CVČ DOMINO Vrútky. Prihlásilo sa 
naň 130 pretekárok z desiatich športových klubov Slovenska 
– z Brezna, Handlovej, Lietavskej Lúčky, Liptovského Mikulá-
ša, Martina, Ružomberka, Popradu, Topoľčian, Zákamenného 
a domácich Vrútok. Je to dosiaľ najvyšší počet počas trvania 
pretekov od roku 1997. Súťažilo sa v cvičení na troch nára-
diach (kladina/lavička, akrobacia, preskok) v piatich kategóri-
ách – žubrienky  (predškoláčky), žabky A (2004,2003), žabky B 
(2000 až 2002) a juniorky od 12 do 14 rokov a staršie juniorky. 
V kategóriách žubrienok a žabiek o zlaté, strieborné a bronzo-
vé poháre bojovali aj družstvá. Do družstva klubu sa zaratávali 
výsledky štyroch najlepšie umiestených gymnastiek toho istého 
klubu (pri žabkách B boli trojčlenné družstvá). Vyhodnocova-
li sa aj výsledky jednotlivkýň vo všetkých kategóriách. Hlavná 
rozhodkyňa Elena Luptáková a organizátorka pretekov Elena 
Režná odovzdávali po pretekoch diplomy, medaily a poháre 
spolu 25-krát – 9-krát vrútockým gymnastkám a z toho bolo 7 
druhých miest, jedno prvé a jedno tretie miesto.  V súťaži sa 
tentoraz najviac darilo gymnastkám z TJ Sokol Handlová, ktoré 
získali spolu 10 medailových umiestnení, hneď za nimi TJ So-
kol Vrútky deväť  a Klub RTVŠ Diana Podháj Martin dve medai-
lové miesta.  Gymnastky z Popradu, Topoľčian a Zákamenného 
stáli raz na stupni víťazov.
Pri pohľade na 15 ročníkov Žubrienok a žabiek sa vynorí viac 
ako tisícka pretekárok, ktoré prišli súťažiť od roku 1997 do 
malej vrútockej sokolovne (dva posledné ročníky boli vo väč-
šej telocvični ZŠ). Vynorí sa i obetavosť vrútockých tréneriek, 
pod vedením ktorých týždeň čo týždeň v Sokole cvičili počas 
18 rokov od vzniku oddielu športovej gymnastiky stovky dievčat  
z Vrútok, Martina i okolia. Dnešné gymnastky seniorky (budúce 
maturantky i  maturantky) po vyše 12 rokoch pravidelných tré-
ningov získavajú pre Vrútky medaily a poháre  spolu s mladšími 
gymnastkami a robia Vrútkam dobré meno v rámci Slovenskej 
gymnastickej federácie – v sekcii gymnastiky pre všetkých. Je 
potešiteľné, že gymnastika sa stala ich láskou. Hádam vytrvajú 
ešte pri nej ako pretekárky a po čase ako trénerky a rozhodky-
ne. 

VÝSLEDKY VRÚTOCKÉHO POHÁRA 2011
Súťaž družstiev
Žubrienky: 1. Handlová 114,15 bodov, 2. Vrútky  113,20 b., Po-
prad 11,56 b.
Žabky A: 1. Handlová 115,05 b., 2. Vrútky 114,2 b., 3. Martin  
112, 55 b. 
Žabky B:1. Handlová 90,50 b., 2. Vrútky 88,40 b., 3. Martin 
87,40 b.
Strieborné poháre žubrienok  získali  tieto vrútocké predškoláč-
ky: Sandrika Králiková, Benita Bučková, Zuzanka Celerinová a 
Kristínka Bažleková. 
Strieborné  družstvo žabiek A (7- až 9-ročné) tvorili Vrútočan-
ky: Viktória Foldýnová, Katarína Celerinová, Anna Podhorská a 
Kristína Vanková. (Víťazstvo im uniklo len o dve desatiny boda!) 
Martinské gymnastky boli bronzové:  Petra Sojková,  Rebeka 
Machovčáková, Liliana Kováčová, Petra Rohoňová.
V kategórii žabiek B (do 11 rokov) získalo strieborné poháre 
trojčlenné družstvo Vrútočaniek: Vanessa Schneiderová, Adria-
na Kapenieksová a Marcela Prachárová. Bronzové poháre si 
odniesli Martinčanky Claudia Šustrová,  Šimová Barbora a Ane-
ta Pavlíková.

Súťaž jednotlivkýň
Žubrienky (škôlkarky): 1. Viktória Hulová (Topoľčany) a Nikola 
Nieburová  (Handlová) 29,75 b., 
2. Sandra Králiková (Vrútky) a Anna Michalková (Handlová) 
29,25
Žabky A (nar. do r. 2003): 1. Alexandra Strižencová (Handlová) 
29,75, 2. Viktória Flodýnová (Vrútky)   29,35, 3. Alžbeta Cerov-
ská (Brezno) 28,90.
Žabky B (2002 – 2000):  1. Golhová Andrea (Handlová) 
30,95, 2. Vanessa Schneiderová (Vrútky) 30,75, Belicajová (Zá-
kamenné) 30,05.
Juniorky mladšie: 1. Žaneta Keratová, Dominika Stanislavová, 
Simona Gerátová (Handlovčanky)
Staršie juniorky: 1. Mariana Tomková 33,00, 2. Zuzana Makov-
níková 32,95 (najtesnejší rozdiel), 3. Andrea Surmanová 31,25 
(všetky TJ Sokol Vrútky).
Trénerkami  vrútockých gymnastiek v jarnej sezóne boli Dana 
Hafičová, Oľga a Lucia Suržinové, Božena Bandová a Elena 

Režná. 
Po školských prázdni-
nách  sa gymnastky opäť 
budú stretávať so svojimi 
trénerkami  na tréningoch  
vo vrútockej sokolovni pon-
delok a štvrtok od 16. do 
18. hodiny. Od septembra 
môžu prísť cvičiť aj nové 
deti vo veku od 5 rokov. 
                 TJ Sokol Vrútky, 
                      Elena Režná 

Gymnastky TJ Sokol Vrútky na Vrútockom pohári 2011 obsadili v súťaži jednotlivkýň 6 medailových miest. 
V súťaži družstiev v troch kategóriách získali trikrát strieborné poháre.  (Foto  E. Režná)
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VRÚTOCKÉ KÚPALISKO OTVÁRA LETNÚ SEZÓNU 
A POZÝVA NÁVŠTEVNÍKOV NA PRÍJEMNÝ ODDYCH

VRÚTOCKÉ ULICE NA ZAČIATKU 21.  STOROČIA

Vrútočan 7 – 8/2011 šport a aktuality

Pozývame Vás na letné vrútocké kúpalisko, ktoré bude 
otvorené denne od 10. do 18. hodiny. Zaplávať si môžete 
v troch bazénoch: v plaveckom, v bazéne pre deti do 12 
rokov, v bazéne pre deti do 3 rokov.
V letnej sezóne 2011 je platný cenník vstupného:
 * dospelá osoba    2,40 €
 * deti do 3 rokov   zadarmo
 * deti od 3 do 6 rokov   0,50 €
 * deti od 6 do 15 rokov   1,50 €
 * občania nad 65 rokov    0,50 €
 * občania ZŤP a SZŤP  0,50 €
 * po 16. hod. jednotné vstupné 1,20 €
 * ranné plávanie od 6. do 8. hod.
                (utorok, streda, piatok) 1,00 €
 * pernamentka 20 vstupov        40,00 € 
   Tešíme sa na Vás!

  Milí čitatelia, je veľa krásnych múdrostí o „čase“. Aj v tomto čísle prišiel „čas“ a priestor na takmer predposlednú strán-
ku. Má názov vrútocké ulice na začiatku 21. storočia. Pre vás a pre nás všetkých som sa rozbehla do ulíc a objektívom 
fotoaparátu zachytila jedinečné okamihy „života a nezameniteľného kolobehu“ ulíc. Múdry grécky filozof vyslovil vetu 
o tom, že čas je vzácna ponuka. A český filmový a divadelný herec Jan Werich bol vždy presvedčený, že čas má plné 
vrecko prekvapení. Všetci, ktorí neúnavne, s radosťou a tiež hrdosťou pre Vás každý mesiac Vrútočana pripravujeme, 
sa chceme podeliť o pohľady do nezameniteľných ulíc Vrútok. Každá ulica, každý chodník, či dom by dokázal rozprá-
vať príbeh a vznikol by .... príbeh ulice. Snáď, naši vrútockí „pamätníci“ by v tejto chvíli nedali dopustiť na spomienky  
z historických ulíc predchádzajúcich nádherných storočí. I dnes by sme sa od žijúcich potomkov dozvedeli rozprávania 
o nedeľných popoludniach na vrútockom korze, kde kráčali pôvabné dámy v nádherných róbach so slnečníkom v  ruke 
a  uhladení páni vo frakoch bafkajúci si svoju fajku. Každé dni v historických Vrútkach museli byť naozaj očarujúce a 
ťažké zároveň. Život však ... ide ďalej. Je „vzácna minca“ a tak sa snáď všetci snažíme svoje „pozemské putovanie“ 
urobiť tým najkraším. Príde čas, keď po niekoľkých rokoch a snáď aj storočiach niekto z budúcej generácie objaví zo-
žltnuté vydania Vrútočana. S prekvapením sa začíta a ... objaví tieto naše fotografie. Veríme, že i o niekoľko sto rokov 
budú Vrútky spomínané s láskou k národu, vlasti a k práci. My sa o to budeme i naďalej snažiť.
Milí čitatelia i Vrútočania - celý redakčný tím Vám želá príjemné, teplé, prevoňané leto a krásny oddych!  

Za redakčný tím - Mgr. Renáta Žiaková
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HARMONOGRAM VÝVOZU SEPAROVANÉHO ODPADU
NA 3.  ŠTVRŤROK 2011

VÝKUP PAPIERA
ZBERNÉ MIESTO

VRÚTKY
1. deň  – 19. september
Zberné miesto:
Parkovisko Švermova 7
Parkovisko Švermova 3
Ul. sv. Cyrila a Metoda 10
Parkovisko Ul. Nábrežná 20
Parkovisko pri Kriváni - Nábrežná 8

2. deň – 20. september
Križovatka Ul. 1. čs. brigády 
a Ul. J. G. Tajovského

Križovatka Ul. M. R. Štefánika
a Ul. J. Kalinčiaka

Križovatka Ul. sv. Cyrila a Metoda
s Ul. M. R. Štefánika

Parkovisko Ul. 1. čs. brigády 25
Parkovisko Ul. 1. čs. brigády 13

3. deň – 21. september
Parkovisko Nábrežná 1
Parkovisko Nábrežná 7
Parkovisko Nábrežná 15

Časový harmonogram výkupu v 
bytových domoch upresní firma 
Brantner Fatra formou oznamov 
umiestnených na vchodových dve-
rách.
Križovatka Ul. Mierová a
Ul sv. Cyrila a Metoda 17. - 17.30 h.
Detské ihrisko-Mexiko 17. -18.00 h.

4. deň – 22. september
Park - Horná Kružná 15.30 - 16.00 h
Konečná zastávka MHD Karvaša a 
Blahovca 16.00 - 16.30 h.
Križovatka Ul. Karvaša a Blahovca
s Ul. fr. partizánov 16.30 - 17.00 h.
Horná (Letné kúpalisko)17.00 -17.30 h.
Križovatka Ul. Horná a Ul. Močiarna
17.30 - 18.00 h. 

vývoz plastov vývoz skla výkup papiera

Vrútočan 7 – 8/2011životné prostredie

papier foto: web




